
PROTOKÓŁ VI/24 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego 

w dniu 5 marca 2024 r.  

 

J. Zakrzewska – Przewodnicząca ZOT – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II 

zebrania ustalono na godz. 17.15. 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 26 

mieszkańców. 

J. Zakrzewska – Przewodnicząca ZOT –  powitała zebranych mieszkańców i odczytała 

porządek obrad zebrania – zał. nr 2. 

Ad. 2. 

J. Zakrzewska  – Przewodnicząca ZOT –  przedstawiła sprawozdanie z działalności 

zarządu osiedla za 2023 rok, który stanowi – zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ad. 3. 

J. Zakrzewska - Przewodnicząca ZOT – przedstawiła zebranym Uchwałę Nr 1/2024 

zebrania mieszkańców Osiedla Toruńskiego z dnia 5.03.2024 r. w sprawie podziału środków 

finansowych przeznaczonych na działalność osiedla. Środki w wysokości 2.000 zł Zarząd 

Osiedla zaproponował przeznaczyć te środki albo na zakup drzewek albo na paczki 

świąteczne dla dzieci z osiedla. 

Padła propozycja, aby środki te przeznaczyć na zagospodarowanie niewielkiego terenu 

pomiędzy blokiem 52 D, a ul. Graniczną (ławki, stół do gier, zieleń). Przeznaczyć środki 

gminne, pozyskane od sponsorów i spółdzielni na efektywniejsze i lepsze zagospodarowanie 

tego terenu.   

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że na nasadzenie zieleni można 

pozyskać środki z WFOŚiGW, zatem na ten cel środki może zabezpieczyć Gmina.  

 

Jeden z mieszkańców zapytał do kogo należą kwiaty sadzone w klombach w pobliżu bloków.  

Odpowiedziano, że o kwiaty sadzone koło bloków dbają Spółdzielnie Mieszkaniowe. 

J. Zakrzewska – musimy podjąć uchwałę na jaki cel konkretnie chcemy w 2024 r. 

przeznaczyć przyznane przez Urząd środki w wysokości 2.000 zł. 

 

Ostatecznie zdecydowano, że na kolejne nasadzenia drzew i krzewów.       

 



Mieszkańcy przyjęli Uchwałę (25 głosów – za, przy 1 głosie wstrzymującym się) – zał. 4 do 

protokołu.  

Ad. 4. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – podziękowała mieszkańcom za 28 lat 

wspólnej pracy na rzecz Gminy, poinformowała, że nie będzie kandydować na Burmistrza  

w nowej kadencji.  

Przedstawiła informacje na temat budżetu Gminy w  2024 roku: 

Planowane dochody budżetu na 2024 rok wynoszą ponad 130 mln zł. Planowane wydatki 

budżetu wynoszą ponad 126 mln zł.  

W sprawie promu Pani Burmistrz przypomniała, że nie jest on własnością Gminy i nieprawdą 

jest, że Gmina Solec Kujawski wydała na jego uruchomienie 20 mln zł. Partycypowaliśmy  

tylko w kosztach jego budowy jako jedna z Gmin. Dzięki tej inwestycji Solec zyskał nową 

ulicę, chodnik oraz oświetlenie.  

W dokumentach strategicznych Marszałek ujął również budowę mostu w okolicach naszego 

miasta. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych i planowanych inwestycji: 

- przebudowa z rozbudową oświetlenia na os. Leśnym – II etap. W listopadzie 2023 r. 

zakończono realizację inwestycji.  

- zagospodarowanie Skweru gen. Antoniego Hedy – Szarego wraz z budową tężni 

solankowej. W styczniu 2024 r. zakończono realizację inwestycji.  

Inwestycje planowane: 

- budowa ul. Wiejskiej, 

- zagospodarowanie terenów nadwiślańskich, 

- Nasycalnia sportu (I ETAP) - zagospodarowanie części terenów po byłej Nasycalni 

Podkładów  Kolejowych. Zatwierdzony został wniosek o zmianę inwestycji z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych Edycja Druga, który dotyczy 

realizacji SATEPARK-u w formule zaprojektuj i wybuduj.  

- budowa odcinków dróg gminnych – ul. Barwna, Słoneczna, Tęczowa, Wiejska,  

- w ramach soleckiego budżetu obywatelskiego będzie realizowana inwestycja- 

zagospodarowanie terenów przy ścieżce rowerowej w Otorowie pod nazwą „Reaktywacja” 

- połączenie ścieżek rowerowych na terenie Solca Kujawskiego. 

- przyłącze energetyczne do działki nr 756/3 dla Grupy BIZON, 

- rozbudowa stacji uzdatniania wody w Chrośnie,  



- wyposażenie świetlicy w Przyłubiu. 

- wybudowanie hangaru dla WOPR (róg ul. Kościuszki i ul. Żeglarskiej). 

-  parking przy OSP. 

- wymiana i montaż siedzisk na stadionie głównym przy ul. Sportowej 1 w Solcu Kujawskim 

 - wymiana siedzisk na stadionie miejskim,  

- budowa dróg na Osiedlu Toruńskim, 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – przedstawiła informację na temat:  

- uchwały antysmogowej Sejmiku Woj. Kuj. – Pom. i zakazu używania od 1.01.24 r. kotłów  

o I, II i III klasie.  

- programu „Czyste Powietrze” i możliwości dofinansowania do wymiany pieców, program 

realizowany w Urzędzie Miejskim, 

- najbliższych spotkań z przedstawicielami WFOŚiGW w Toruniu dot. możliwości 

skorzystania z dofinansowania np. do instalacji fotowoltaicznej, 

- naboru na stanowisko gminnego energetyka do Urzędu Miejskiego, 

- wykorzystywania paliw OZE, 

- przedstawicielstwa z naszej Gminy w Bydgoskim Alercie Antysmogowym, 

- kolejnej edycji Soleckiego Budżetu Obywatelskiego, 

- przystąpienia do opracowania projektu „Strategii Rozwoju Gminy Solec Kujawski na lata 

2023-2030 (+)”    

 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że opracowany jest projekt 

przebudowy ul. Garbary z mini rondem oraz przebudowa skrzyżowania ul. Ugory, 

Powstańców i Leśna. Przypomniała, że ul. Leśna jest drogą wojewódzką. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich planuje w latach 2025 – 2026 doprowadzić do właściwego stanu wszystkie 

swoje drogi, drogi wojewódzkie na terenie naszej Gminy mają potraktować priorytetowo.  

W I kw. 2024 r. ma być gotowa dokumentacja na budowę dwóch ww. rond.  

Na chwilę obecną ZDW planuje zamontować oznakowanie w ul. Leśnej mierzącej prędkość.  

 

Ad. 5 

Mieszkańcy złożyli wnioski dot.: 

- braku apteki na osiedlu, 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – Urząd nie ma wpływu i nie decyduje o tym 

czy i w którym miejscu ma postać apteka.  

 

- braku komunikacji miejskiej, 



T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – jeszcze raz pochylimy się nad tym tematem, 

zdajemy sobie sprawę że koszty związane z komunikacją miejską są wysokie, potrzebny 

byłyby bus , który kursowałby po całej Gminie. Wznowimy rozmowy z przewoźnikiem.  

 

- parkingów na osiedlu i ich własności, 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – większość parkingów należy do spółdzielni 

mieszkaniowych, gminne parkingi znajdują się koło bloku 52, wzdłuż ul. Granicznej i ul. 

Tartacznej.  

 

- własności terenu „za rowkiem”, 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że jest to teren Gminy, 

przeznaczony pod budownictwo wielorodzinne.  

 

- utwardzenia ścieżki prowadzącej od mostku w kierunku parku miejskiego, 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – nie jest uzasadnione, aby teraz utwardzać tą 

ścieżkę, dopiero po opracowaniu koncepcji zagospodarowania tego terenu, ponieważ może 

się zmienić jeszcze przebieg tej drogi. 

 

- wykaszania terenu cmentarza przy ul. Toruńskiej. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że koszeniem tego terenu zajmuje 

się Gmina mimo, że jest to cmentarz ewangelicki. Gmina chciałaby przejąć ten teren na 

własność.  

 

- braku oznakowania na Bibliotece Publicznej, że w budynku tym znajduje się Salonik Ireny 

Santor (dopytują o to turyści spoza Solca).   

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – zapewniła, że w tym roku będzie to miejsce 

oznakowane. Miejsce ciekawe i godne odwiedzenia. 

 

- możliwości zamiany przeznaczenia terenów tych „za rowkiem” z terenami po byłej 

nasycalni (tereny po byłej nasycalni przeznaczyć pod budownictwo wielorodzinne).  

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – teren ten nie może być przeznaczony pod 

budownictwo mieszkaniowe z uwagi na wcześniejsze jego silne skażenie. Mimo, że teren 

został oczyszczony, to w wodach podziemnych mogą być ślady zanieczyszczenia. Grunt 

został nasypany i otrzymał taką kategorie, która może być wykorzystana na inne cele np. 

rekreacyjne.   

 



B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że teren po byłej nasycalni jest większy od 

tego „za rowkiem” stąd oprócz wykorzystania go na cele sportowo – rekreacyjne może zostać 

wykorzystany na organizacje imprez i koncertów.  

 

- planów dot. możliwości korzystania przez mieszkańców z rowerów miejskich. 

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – jest to ujęte w naszych planach, ale póki co 

odłożone w czasie do realizacji. Potrzebne są też na terenie Gminy punkty ładowania dla aut 

elektronicznych. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że co roku o zrealizowanych projektach 

oraz inwestycjach można dowiedzieć się z Informacji ze Strategii Rozwoju Solca 

Kujawskiego oraz z Raportu o stanie Gminy. Dokumenty te co roku publikowane sią na 

stronie BIP.    

 

 

J. Zakrzewska – podziękowała mieszkańcom za udział w zebraniu i zamknęła zebranie o 

godz. 18.45. 

                                                                 

                                                                  Przewodnicząca Zarządu Osiedla Toruńskiego                                                                    

                                          Joanna Zakrzewska  

 

Protokołowała:                                     

Katarzyna Ciudzińska 
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